### Chartered Institute of Procurement & Supply (CIPS) Best Student Awards 2022 英國皇家採購與供應學會卓越學生獎2022

Three BBA (Honours) in Supply Chain Management students were awarded in the Chartered Institute of Procurement & Supply (CIPS) Best Student Awards 2022. The result announcement was made on 4 Nov 2022, Ms LEUNG Cheuk Yan Elisha outperformed other 14 participants from universities and community colleges in Hong Kong and was awarded the Best Student Award; while Mr CHAN Kin Man, Ryan and Ms WU Kwo, April received Good Performer Award.

Same as the previous year, the Department of Supply Chain and Information Management nominated three SCM students to the award-selection panel. Nominees were required to submit their resumes and to write an essay about "Why Sustainable Procurement is important to the companies and what are the costs and benefits". They were also required to attend a panel interview through which the assessment panel members discussed with them various aspects of the procurement and supply chain profession.

#### Congratulations to the awardees!

英國皇家採購與供應學會卓越學生獎得獎名單於2022於11月4日公布。今年,供應鏈管理學系再度提名三位就讀供應鏈管理工商管理(榮譽)學士課程學生參加甄選。三位同學需要撰寫一篇與採購相關的論文及提供個人履歷表以作評核。此外,同學需通過甄選委員會面試,分別就採購及供應鏈相關專業範疇,進行討論。最後,三位同學於大學生組別獲得以下佳績:

Best Student Award: 梁卓欣

Good Performer Award: 陳健文及胡果



### SCM Student Orientation Day AY2022/23 供應鏈及資訊管理學系迎新日2022/23年度

The Department of Supply Chain and Information Management held a face-to-face orientation on 2 September 2022. Over 70 participants, including new students and SCM academic staff, took part in the activity. Our academic staff give a warm welcome to all new students.

After the Department Head, Dr Stephen Ng and the Programme Directors, Dr George Ho and Dr Jack Wu, kicked off the orientation, our faculty and students got to know each other through an ice-breaking game. Our students had a friendly chat about their studies and campus life with their personal tutor. They also engaged in vivid discussion with the tutors on their adaption to U-life, study plan and personal development issues. Finally, all participants enthusiastically communicated with each other, and the event was completed fruitfully with games and gifts.

供應鏈及資訊管理學系於本年9月2日舉辦迎新活動,吸引超過70位本系的師生參與。

隨着系主任及課程主任歡迎各個新生,聚會亦正式啟動。教師與學生透過小遊戲進行互動與分享,交流課程和學習上的各種資訊和心得。活動最後進行小遊戲及抽獎,在熱烈交流聲中,各同學滿載、盡 興而歸。





SCM faculty members explained to students of various aspects of their adaption to U-life 教授們耐心講解各項人學注意事項





Ice-breaking game between teaching staff and students, which facilitated their interaction and networking

### SCM Mentorship Scheme 2022/23 2022-23年度供應鏈及資訊管理學系師友交流計劃

The first kick-off meeting of the SCM Mentorship Scheme was successfully held on 14 January 2023. We were delighted to welcome mentors who are experienced professionals and SCM alumni, as well as mentees to embark on the year's mentorship journey.

The meeting was kick-started by Dr Danny Ho with a warm welcome to our mentors and mentees. Dr Ho expressed gratitude to mentors for their generous support to the SCM Department over the years and hoped all mentees this year could get the most out of the scheme. Mr Timothy Chau then invited mentors to briefly introduce themselves to all mentees. An ice-breaking game followed to warm up among participants. After the warmup game, Mr Leo Lo, Co-founder and Director of TecRetail Ltd., who participated in the Mentorship Scheme as mentor for years shared his experience of maintaining strong bounding with his mentees.

The event concluded with a mentor-mentee discussion session, all mentees showed strong interest in knowing more about their mentors and workplace knowledge. Mentoring is valuable in empowering students by sharing of mentors' knowledge and experience, encouragement, and inspiration. We hope students have a fruitful and wonderful mentorship journey.

2022/23年度師友交流計劃的首次聚會於2023年1月14日順利舉行。我們很榮幸邀請到各行業的專業人士和經驗豐富的校友擔任導師,與學員們踏上師友計劃之旅。

何熾權博士的歡迎致辭,為會議展開序幕。何博士感謝導師們多年來對學系的付出,並希望今年的學員能夠充分利用計劃,向導師們學習。周俊興先生接著邀請各導師作簡單的自我介紹。隨後的破冰遊戲,令現場氣氛熱鬧。遊戲結束後,參與師友計劃多年的導師,盧子威先生 (Co-founder and Director, TecRetail Ltd.) 與大家分享他與歷屆學員維持友好關的秘訣。

導師分享後,何熾權博士向各導師致送紀念品,感謝他們對學員和學系的支持。在會議結束前的分組 交流中,學員們對導師的職場經驗分享表現出濃厚的興趣。透過師友計劃,導師分享他們的寶貴知識 和經驗、學員從中得到鼓勵和啟發。本系祝願學員們的「師友之旅」豐碩精彩。











### SCM Department Personal Tutor Meeting (Semester 1, 2022/23) 供應鏈及資訊管理學系個人導師茶聚 (2022-2023學年 第一學期)

The personal tutor meeting was held on 24 Nov 2022, it aimed at maintaining a friendly and constructive teacher-student relationship by providing a platform for students to share their campus lives and learning experience and for tutors to render advice as appropriate.

Students were invited to make known their concerns and plans on studies and careers to personal tutors of different concentrations. Tutors were enthusiastic in giving feedbacks to students. A few senior year students also shared their experience in studies with the juniors. All of them had a fruitful afternoon.

供應鏈及資訊管理學系於2022年11月24日舉行個人導師聚會,為同學及導師提供一個輕鬆的溝通平台歡聚交流,暢談校園點滴和學習生活,建立良好師生關係。

參與的同學於聚會中以分組方式向個人導師們分享自己在學習及就業上的關注及計劃,導師們亦會作適當的回饋;一些高年級同學更與低年級同學分享自己的學習經驗。大家度過了一個既愉快 又充實的下午。



Students shared their views with personal tutors 參與同學與個人導師交流

### Company Visit to DHL IT Department 參觀DHL資訊科技部

The Department of Supply Chain and Information Management led over 40 students to visit to the IT Department of DHL on 24 November 2022 (Thursday). The Vice President of DHL IT Department, Judy Ip, shared the latest information about the IT trend and the role of information technology in supply chain management.

Students enthusiastically participated in the discussion with Judy, Mr. Chee Choong Ng, the Senior Vice President and Managing Director, and the HR representatives. Students learned a lot during the tour.

供應鏈及資訊管理學系於2022年11月24日(星期四)帶領40多位同學參觀DHL的資訊科技部。活動中,DHL資訊科技副總裁Judy Ip為同學講解資訊科技的最新發展情況,以及資訊科技在供應鏈中所擔當的角色。

活動尾聲,同學除了向Judy踴躍提問外,更與高級副總裁及董事總經理Mr. Chee Choong Ng及人力資源部的代表互相交流。是次參觀活動,讓同學更了解資訊科技在供應鏈中的重要性。



# Visit to Hongkong International Terminals (HIT) 參觀和記港口集團的香港國際貨櫃碼頭

Three visits to the Hongkong International Terminals Limited (HIT) have been organized on 6 October 2022 (Thursday), 17 November 2022 (Thursday) and 24 November 2022 (Thursday). HIT is one of the members in Hutchison Ports with global network of port and logistics operations. The representatives of HIT have shared the latest development of the port and guided the participants in touring the container yard after the briefing. A total of 50 participants joined the event. Students learned a lot during the tour. A souvenir has been presented to HIT and a group photo has been taken at the end of the visit.

供應鏈及資訊管理學系分別在2022年10月6日(星期四)、2022年11月17日(星期四)及2022年11月24日(星期四)為學生舉辦了三次參觀香港國際貨櫃碼頭有限公司(HIT)的活動。HIT是和記港口集團的成員之一,擁有全球港口和物流業務網絡。HIT的代表們向同學分享了港口的最新發展情況,並在簡介會之後帶領他們參觀了集裝箱堆場。活動總共有50名本學系同學參加,他們通過活動對供應鏈有更深入的認識。在活動結束時,本系教授向HIT的代表送上紀念品並拍照留念。



## Seminar on Smart Supply Chain Decision Analytics 「智能供應鏈決策分析」研討會

The seminar of "Smart Supply Chain Decision Analytics" was held on 19 August 2022 for scholars, practitioners and students to explore the latest smart decision analytics for supply chain management. This seminar was kick-off by the Director of Big data Intelligence Centre, Dr. Cathy lam and Associate Dean (Teaching and Learning) of School of Decision Sciences, Dr. Daniel Mo to welcome all participants and the guest speakers. The seminar attracted more than 40 participants to exchange innovation ideas through the online platform.

Our guest speakers are – Dr. Tang Yuk Ming (Deputy Lab-in-charge from PolyU), Mr. Frank Lau (Managing Director of Greater China at Qlik) and Dr. Rocky Lam (Business Director at Vantis Consulting Group). Their sharing topics of "Future technologies for smart supply chain and management", "Smart supply chain business intelligence" and "Meta supply chain – sales and operations planning" for our students to gain valuable management insights and prepare for their future development on intelligent supply chain management.

Overall, the seminar had been held successfully with a fruitful learning experience for our students with positive feedbacks.

「智能供應鏈決策分析」研討會於2022年8月19日舉行。是次研討會讓學者、業界管理人士和學生認識現今最新的智能決策分析供應鏈管理資訊。是次研討會由大數據智能中心主任藍凱欣博士和決策科學學院副院長(教與學)巫耀榮博士介紹演講嘉賓及為40多位參與者在網上平台交流創新理念揭開序幕。

本次研討會很榮幸邀得鄧育明博士(香港理工大學副實驗室主管)、Frank Lau先生(Qlik大中華區董事總經理)和Rocky Lam博士(Vantis Consulting Group業務總監)擔任演講嘉賓。他們分享了「智能供應鏈與管理的未來技術」、「智能商業供應鏈」和「元宇宙供應鏈 - 銷售和運營規劃」等主題。透過是次的研討會,我們的學生不單能從演講嘉賓身上獲得寶貴的知識,亦學習到商業管理的智能分析技術,為他們在供應鏈管理方面的未來發展有更充足的裝備。

總括而言, 感謝演講嘉賓詳盡的分享, 讓我們的學生得到了豐碩的學習體驗。





### DHL HR Professions Inspire SCM & MSIM students to Hunt for the Perfect Jobs DHL人力資源代表與學生分享求職要訣

The Department of Supply Chain and Information Management organized two professional training workshops for SCM and MSIM students on 20 October and 10 November 2022 respectively to equip students with professional skills in both CV writing and interview. The workshops attracted over 80 participants to join.

The guest speakers, Mr Anthony Wong (Vice-President of Human Resources), and Ms Nicole Lau, (Senior Human Resources Manager) at the DHL express Hong Kong & Macau, provided our students with tips on writing an attractive CV and how to perform better in the job interviews. Students learned how to become a successful job seeker.

Through a series of demonstrations and explanations at the workshops, our students gained a better understanding about their capabilities and personal interests in developing their own career. The speakers also provided analyses on the career choices with different job natures, demonstrated how to give an impressive self-introduction to gain better first impression, and explained how to prepare for challenging questions in job interview. The winning tips inspired our students with the required skillsets in the future career development.

供應鏈及資訊管理學系於10月20日及11月10日舉辦了兩場專業培訓工作坊,吸引了超過80位學生參加, 令學生在覆歷撰寫及面試技巧方面裝備好以作求職準備。

該活動邀請了DHL人力資源部副總裁Anthony Wong和高級人力資源經理Nicole Lau為主講嘉賓,與一眾 學生分享如何撰寫履歷及一些重要的面試技巧,藉此幫助學生在求職面試中突圍而出。

透過一系列的解說和示範,令學生們更能了解自己的專長與喜好,從而以作出適合自己的職業選擇。 主講嘉賓除了分享如何按職業的特點作合嫡自己的選擇,同時亦示範有效的自我介紹令面試官留下好 印象,而且還舉例了如何處理在面試過程中常遇到的難題。主講嘉賓的種種分享啟發了學生如何預備 日後的事業規劃。



HR representatives of DHL express shared the winning tips when attending a job interview DHL的人力資源管理代表教導學生 如何透過自己的履歷表為求職加分



Group photo of DHL HR Professions, instructors and participating students

主講嘉賓、學系教授及參與學生大合照

### DHL Recruitment Talk - Management Trainee Programme 2023 DHL招聘講座 - 管理培訓生計劃2023

The Department of Supply Chain and Information Management co-organized with DHL a recruitment talk on Nov 17 for the Operations Management Trainee programme 2023. The HR representatives introduced the management trainee programme and let our students have a deeper understanding about the career prospects by joining the programme.

Graduate of BBA-SCM Programme, Mr Anson Au, joined the DHL Management Trainee Programme in July 2021. He shared his working experience in the company as well as the potential career path in the future. During the time working as a management trainee, he was thankful to have opportunities to work in different divisions. The previous frontline experience is important to understand the fundamental of the operations and related systems which is beneficial for him to take up his managerial role now.

Students actively participated in the discussion to gain more information in the logistics industry and seek the great opportunities.

供應鏈及資訊管理學系與DHL於11月17日合辦一個招聘講座,介紹了DHL 2023年度的管理培訓生計劃。人力資源管理的代表詳細講解該管理培訓職位的內容,讓參與的學生對公司及行業的前景有更深入的了解。

供應鍵管理工商管理(榮譽)學士課程2021年畢業生區德成,一年多前參加了DHL管理培訓生計劃。 他與現屆同學分享了他在培訓內所學習到的新知識與他在未來的發展前景。在畢業一年多後的今 天,他已由見習生晉升為管理階層。Anson回想當初他以見習生的身份加入DHL,慶幸能有很多機 會在不同部門工作及實踐在大學所學過的知識,這些都對他現在於公司擔任管理職位有很大的幫助。

踏入問答環節,參加者向主講嘉賓踴躍提問,主講嘉賓與校友及學生互相交流。是次分享令學生 更了解物流業的最新資訊,機遇和發展。



DHL HR representative shared the information of the Management Trainee Programme DHL人力資源管理代表分享計劃詳情



BBA-SCM graduate shared his experience as a management trainee in DHL 畢業生分享他的經驗 Pa

### HSUHK Info Day 2022 恒大課程資訊日2022

The HSUHK Info Day 2022 was successfully held on 19 November 2022. Over 600 visitors visited the HSUHK campus to learn the latest information about admission scheme and academic programmes offered in the 2023-24 academic year.

The Department of Supply Chain and Information Management conducted two seminar sessions themed "Post Covid-19: New Normal in Supply Chain Management", providing inspiring insights on new normal and new challenges of the industry, participants understood more about how Covid-19 affected the industry.

For a better interaction with visitors, the information booth exhibits our programmes, prospective students and their parents took the opportunity to meet with our academic team and current student representatives to grasp the information about our programmes curriculum, admission requirements, internship opportunity, career prospect, etc. in the booth.

香港恒生大學於2022年11月19日舉辦「恒大資訊日2022」。超過600名學生及家長親臨恒大校園, 了解2023-24學年學位課程及錄取程序資訊。

供應鏈及資訊管理學系舉辦共兩場"後疫情: 供應鏈的新常態"研討會,讓參與者了解疫情對供應 鏈行業的影響及帶來的新挑戰。

此外,學生及家長在展覽攤位與我們的學術團隊及在讀學生代表互動交流,藉著是次機會深入了解課程內容、入學要求、實習機會及就業前景等。



The academic team introduced programmes to prospective students and their parents 供應鏈及資訊管理學系教職員向學生及家長介紹課程